

TO THE MEMBERS OF THE COMMITTEE ON CULTURE, SCIENCE AND EDUCATION

SYNOPSIS N° 2003/111

30 SEPTEMBER 2003

The Sub-Committee on Science and Ethics meeting in Strasbourg on 29 September 2003 with Mr Varela i Serra in the Chair:

- elected Mrs Damanaki (Greece, UEL) as vice-chairperson;
- held an exchange of views with the Secretary General of the European Science Foundation, Professor Enric Banda;
- held an exchange of views on the follow-up to Mr Tiuri's memorandum on "Parliaments and the knowledge society" and proposed Mr. Varela i Serra (Spain, LDR) as rapporteur
- heard presentations by Mr de Sola, Head of the Bioethics Division of the work of the CDBI, and by Mr. Zilgalvis of the draft additional protocol to the Bioethics Convention on Biomedical research, held an exchange of views and proposed Mrs Westerlund Panke (Sweden, SOC) as rapporteur for the Assembly's opinion to the Committee of Ministers on this protocol;
- left it to the Chairman to decide on the date and place of the next meeting.

La sous-commission de la science et de l'éthique, réunie à Strasbourg le 29 septembre 2003, sous la présidence de M. Varela i Serra, a :

- élu Mme Damanaki (Grèce, GUE) vice-présidente;
- tenu un échange de vues avec le Secrétaire Général de la Fondation Européenne de la Science, Professeur Enric Banda ;
- tenu un échange de vues sur les suites à donner au mémorandum de M. Tiuri « Les parlements et la société de la connaissance » et proposé M. Varela i Serra (Espagne, LDR) comme rapporteur ;
- entendu des exposés de M. de Sola, Chef de la Division de la bioéthique sur les travaux du CDBI, et de M. Zilgalvis sur le projet additionnel à la Convention sur la bioéthique sur la recherche biomédicale, tenu un échange de vues et proposé Mme Westerlund Panke (Suède, SOC) comme rapporteur pour l'avis de l'Assemblée au Comité des Ministres sur ce protocole ;
- laissé le soin à son président de fixer la date et le lieu de la prochaine réunion.

Christopher Grayson, João Ary and Bonnie Theophilova-Permaul

cc. Secretary General of the Assembly
The Directors and all staff of the Secretariat of the Parliamentary Assembly
Secretaries of National Delegations to the Assembly
Secretaries of Political Groups of the Assembly
Directors General
Director of the Private Office of the Secretary General
Secretary of the Committee of Ministers
Director of Communication and Research

Permanent Representations to the Council of Europe